
 
 

“Dit document  is een direct script van een studie die is bedoeld om via video te woorden getoond. In de video woorden 

relevante tekst, dia’s, media en afbeeldingen getoond ter ondersteuning van de presentatie. Daarom kan het gebeuren dat 

deze tekst soms niet vlot leest of dat bepaalde teksten eigenaardig klinken. Ook kunnen er grammaticale fouten voorkomen 

die niet acceptabel zijn in literair werk. We moedigen u aan om het video-onderwijs te bekijken omdat het een aanvulling is 

op onderstaand schriftelijke onderwijs.” 

 

Theologisch Junkfood 

Iedereen houdt van junkfood. Het smaakt lekker, is verslavend en het lijkt wel of je er geen genoeg van 

kunt krijgen. Stel je eens voor dat je op de bank ligt en een hele zak van je favoriete zoute chips opeet? 

Helaas moeten velen van ons toegeven dat dat precies is wat we soms doen. 

 

Niemand hoeft ons eraan te herinneren dat junkfood slecht voor ons is. We hebben dat niet alleen gehoord 

van dokters en gezien in documentaires, maar we hebben het ook zelf gemerkt. We kennen allemaal wel 

een periode in ons leven waarin we teveel junkfood aten en we ons daarna opgeblazen, moe en ziek 

voelden. Dat komt omdat we allemaal weten, hoe goed het ook smaakt en hoe verslavend het ook is, dat 

we ten diepste niets hebben aan junkfood. Het bevat geen voedingswaarde. En we weten dat als we alleen 

junkfood eten, we erg ongezond leven. 

 

Wist je dat er ook theologisch junkfood bestaat? Voor theologisch junkfood gelden alle kenmerken van 

echt junkfood, maar het tast niet je fysieke maar je geestelijke leven aan. 

 

Theologisch junkfood ziet er misschien onschuldig uit. Veel mensen vinden het er zelfs leuker en 

aantrekkelijker uitzien dan stevig bijbels onderwijs. Maar net zoals bij gewoon junkfood is het probleem 

dat het geen echte waarde heeft voor ons leven. Nog erger, het zorgt ervoor dat het lichaam van Messias 

ongezond en ziek wordt. 

 

Maar wat is theologisch junkfood? De Bijbel spreekt er op meerdere plaatsen over: 

 

1 Timotheüs 1:3-7 

Ik herinner u eraan hoe ik u, toen ik naar Macedonië reisde, ertoe opgeroepen heb in Efeze te 

blijven om sommigen te bevelen geen andere leer te onderwijzen, zich ook niet bezig te houden 

met verzinsels en eindeloze geslachtsregisters, die meer twistgesprekken opleveren dan door 

God gewerkte opbouw in het geloof. Het einddoel nu van het gebod is liefde die voortkomt uit een 

rein hart, een goed geweten en een ongeveinsd geloof. Sommigen zijn daarvan afgeweken en 

hebben zich gewend tot zinloos gepraat. Zij willen leraars van de wet zijn en hebben geen inzicht 

in wat zij zeggen en evenmin in wat zij zo sterk benadrukken. 

 



 

Helaas is deze tekst van toepassing op veel hedendaagse gelovigen. In plaats van zich toewijden aan de 

leer van de apostelen, die is gefundeerd op liefde en oprecht geloof, zijn ze afgedwaald en toegewijd aan 

verschillende leringen. Let op hoe Paulus deze “andere leer” definieert. 

 

1) Het worden ‘verzinsels’ genoemd, dat is afgeleid van het Griekse mythos. In deze context, wordt het 

woord gebruikt als verwijzing naar gnostische fouten. Gnosticisme legt een zware nadruk op ‘geheime 

kennis’ en mysteries. Daarom zegt Paulus dat deze verzinsels “twistgesprekken” opleveren. Met andere 

woorden, deze verschillende leerstellingen zijn niet gefundeerd in iets dat degelijk vanuit de Bijbel kan 

worden bewezen. Het is speculatief, leeg en leidt nergens toe. 

 

2) Deze verschillende doctrines leiden gelovigen af van het leren en toepassen van ware, Bijbelse doctrine. 

 

3) Mensen die deze verschillende doctrines verspreiden willen leraars van de Torah zijn, maar ze begrijpen 

niet waar ze het over hebben. Daarom verspreidden ze speculatieve “geheime kennis” en sleuren ze andere 

gelovigen mee in “zinloze discussies”. 

 

Er staat dat deze verschillende doctrines “geen goed” doen en dat ze meningsverschillen veroorzaken 

binnen de gemeenschap. Ze zijn slecht voor wie ernaar luisteren, zorgen voor goddeloosheid en ze zijn 

nutteloos en waardeloos: 

 

2 Timotheüs 2:14 

Breng deze dingen in herinnering en bezweer hun, ten overstaan van de Heere, dat zij geen 

woordenstrijd voeren, die nergens toe dient dan tot de ondergang van de hoorders. 

 

2 Timotheüs 2:16 

Maar ontwijk onheilige, inhoudsloze praat. Want zij die dat doen, zullen steeds meer in 

goddeloosheid toenemen. 

 

2 Timotheüs 2:23 

En verwerp de dwaze en onverstandige strijdvragen, in het besef dat zij conflicten voortbrengen. 

 

Het is overduidelijk dat deze “andere leer”, die leidt tot doelloze en lege twistgesprekken, het lichaam van 

Messias geen goed doet – daarom wordt er in de Bijbel zo vaak voor gewaarschuwd! 

 

Dit is niet gewoon een probleem dat alleen in de eerste eeuw speelde. Hoewel het Gnosticisme al eeuwen 

geleden is verdwenen, zien we dat de geest achter het Gnosticisme nog steeds werkt. Teveel gelovigen 

zijn geobsedeerd met ‘geheime kennis’ en lege studies die alleen maar aanzetten tot wilde speculaties. 

Teveel gelovigen verlangen naar theologisch junkfood—hersensnoep—iets dat sensationeel en spannend 

is, maar uiteindelijk geen waarde heeft. 

 

Een ander probleem dat we tegenkomen is dat veel twijfelachtige leraren meer dan bereid zijn om dat 

verlangen te voeden: 

 

2 Timotheüs 4:3-4 

Want er zal een tijd komen dat zij de gezonde leer niet zullen verdragen, maar dat zij zullen zoeken 

wat het gehoor streelt, en voor zichzelf leraars zullen verzamelen overeenkomstig hun eigen 

begeerten. Ze zullen hun gehoor van de waarheid afkeren en zich keren tot verzinsels. 

 



Je kunt stellen dat dit probleem tegenwoordig nog erger is dan het in de eerste eeuw was. Waarom? Omdat 

er nu internet is. Informatie verspreidt zich veel verder en breder dan ooit tevoren. De doctrine supermarkt 

toont ons enorm veel dingen die ons het theologische junkfood bieden dat we willen! 

 

Dat niet alleen, maar Social Media creëren bij contentmakers een prikkel die onze drang naar theologisch 

junkfood aanspreekt. Hoe dan? Omdat hoe meer clicks en views iemand krijgt en hoe succesvoller de 

content is, hoe meer volgers er komen of misschien zelfs meer inkomsten. Contentmakers richten zich 

niet op het bieden van kwalitatieve content, maar velen van hen zijn erop gericht iets te maken dat 

verkoopt. Dat zie je overal in terug, helaas ook in studies op basis van de Bijbel. 

 

Dat zijn een aantal van de belangrijkste redenen waarom alles tot een hype en sensatie wordt gemaakt. 

Alles wordt in de markt gezet als ‘schokkend’ of een ‘fantastische nieuwe ontdekking’. ‘Je gelooft NIET 

wat de Katholieke Kerk voor ons verborgen heeft gehouden!” 

 

Het spreekt onze emoties aan. We worden erdoor geprikkeld. 

 

Maar vaak is content die op deze manier in de markt wordt gezet, niets meer dan theologisch junkfood. 

We eten het op en verlangen naar meer en meer, omdat het nooit voldoening geeft … en omdat mensen 

ernaar verlangen, vind je het overal. 

 

Een ander gevaarlijk aspect van theologisch junkfood is dit: Omdat het nooit voldoening geeft, raken 

mensen verveeld en gaan ze snel verder naar de volgende nieuwe en spannende, maar uiteindelijk 

waardeloze doctrine. Daarom staan valse leraren die theologisch junkfood verkopen altijd onder druk om 

iets af te leveren. Dat zorgt voor studies die steeds gekker en gekker worden. 

 

Sommige mensen komen er zelfs toe om de Messias op te geven of atheïst te worden omdat ze nooit een 

stevige basis hebben gekregen in Bijbelse waarheid. Ze zijn tijdens hun hele geestelijke leven gevoed met 

theologisch junkfood en nadat ze zich realiseren dat het onderwijs dat ze hebben gehad waardeloos is, 

gooien ze het kind met het badwater weg. Ze wijzen het Bijbelse geloof helemaal af omdat valse leraren 

het hebben uitgebuit en Bijbelse leer hebben geassocieerd met zoveel troep. 

 

Theologisch junkfood geeft ons niets wat we echt nodig hebben—namelijk stevig bijbels voedsel 

gebaseerd op de Messias en Zijn Torah. Om de analogie van Paulus te gebruiken: we hebben vlees nodig. 

Zelfs melk is beter dan geestelijk junkfood. 

 

Dus wat kunnen we doen om te voorkomen dat we worden meegezogen in de draaikolk van deze rotzooi 

theologie? 

 

De eerste stap is je bewust worden van het probleem. De apostel Paulus vond dit probleem groot genoeg 

om het aan te halen en waarschuwde ons meerder keren in zijn brieven. Net als in de waarschuwingen van 

Paulus uit de eerste eeuw hopen we dat deze studie de kwestie naar voren brengt zodat je bewust wordt 

van de gevaren. We zien een paar van deze kwesties vandaag, dus net als Paulus, geven ook wij een 

waarschuwing. 

 

Waar moeten we op letten? Wat zijn de symptomen van het volgen van theologisch junkfood? 

 

Zoals we al eerder noemden, beschrijft de Bijbel veel van de vernielende geestelijke effecten van een 

obsessie voor theologisch junkfood. Als je dus een van de volgende slechte vruchten voortdurend uit een 

bepaalde bron ziet komen, overweeg dan de mogelijkheid dat je daar junkfood krijgt voorgeschoteld.  



1) Twistgesprekken binnen de gemeenschap. 

 

Theologisch junkfood zorgt vaak voor intense, onnodige discussies en ongenoegen. In de Bijbel staat dat 

God degenen “haat” die twist teweegbrengen tussen broeders. Het wordt zelfs een gruwel voor Hem 

genoemd: 

 

Spreuken 6:16-19 

Deze zes haat de HEERE (JHWH), ja, zeven zijn een gruwel voor Zijn ziel: hoogmoedige 

ogen, een valse tong en handen die onschuldig bloed vergieten, een hart dat zondige plannen 

smeedt, voeten die zich haasten om naar het kwade te rennen, een valse getuige die leugens blaast 

en die tussen broeders twisten teweegbrengt. 

 

In Romeinen waarschuwt Paulus ons om mensen te vermijden die een ongezonde obsessie hebben voor 

onenigheid en die voortdurend verdeeldheid veroorzaken. Hij zegt zelfs dat zij de Messias niet dienen, 

maar alleen zichzelf: 

 

Romeinen 16:17 

En ik roep u ertoe op, broeders, hen in het oog te houden die onenigheden teweegbrengen en 

struikelblokken opwerpen tegen het onderricht dat u hebt ontvangen, en keer u van hen af. 

 

Verkopers van theologisch junkfood floreren op onenigheid en verdeeldheid. Ze spreken je emoties aan 

en veroorzaken overmatig enthousiasme of verontwaardiging. Het is goed voor de zaken. Het is goed voor 

aandacht en ego. Het is goed voor clicks en views. Maar het is niet goed voor gelovigen. Onze collectieve 

geestelijke gezondheid lijdt eronder. 

 

Je ziet dat deze onenigheid dient als afleiding van de leringen van de apostelen en daarom vond Paulus 

het nodig om dit probleem steeds te benoemen in de Bijbel. Dat brengt ons bij het volgende punt waar je 

op moet letten. 

 

2) Verwaarlozing van het Evangelie en de belangrijker zaken van Torah vanwege de afleiding 

 

Net zoals we in het fysieke leven vaak liever junkfood eten dan gezonde voeding, geldt dat ook voor ons 

geestelijke leven. Controversiële doctrines worden vaak een afgod en een ongezonde obsessie. Het wordt 

een passie die de liefde en passie voor de Vader en voor broers en zussen in het geloof overschaduwt. En 

ze zijn niet tevreden totdat iedereen die ze kennen dezelfde passie heeft. 

 

Te beoordelen naar de mate waarin sommige mensen helemaal opgaan in hun favoriete doctrines geeft te 

denken dat die doctrines vlees zijn geworden en zijn gestorven voor hun zonden. Ze zijn erdoor 

geobsedeerd. Ze staan er ‘s morgens mee op en ze denken aan niets anders. 

 

Misschien ben jij iemand die een specifieke, speculatieve doctrine in je leven hebt toegelaten en een 

ereplaats hebt gegeven. De eerste stap om dat probleem aan te pakken is te erkennen dat je een probleem 

hebt. Dat is het doel van deze studie- gelovigen ervan bewust maken of ze zich hebben volgegeten met 

theologisch junkfood zodat ze hun prioriteiten weer goed krijgen. Het is slechts uit liefde en bezorgdheid 

voor het lichaam van Messias dat wij dit delen. 

  



We hadden het hiervoor over afleiding. De reden waarom velen van ons volraken met theologisch 

junkfood is dat valse leraren steeds proberen om dingen door onze strot te duwen. Dat is iets waarvoor je 

moet oppassen. Als een bediening in elke communicatie spreekt over de vorm van de aarde, de uitspraak 

van het Tetragram, nuanceringen van de Bijbelse kalender, de Illuminati, aliens, etc… dan houdt die 

bediening zich bezig met theologisch junkfood. 

 

Als je ziet dat bepaalde leraren of bedieningen zich voornamelijk richten op een specifiek, controversieel 

onderwerp en elke gelegenheid daarvoor aangrijpen, dan is het misschien tijd om te overwegen om van 

iemand anders te gaan leren. Zoek naar bronnen die zich richten op het hebben van een betrouwbare 

bediening die Jesjoea en de Torah verdedigt en verspreid. 

 

Daarmee willen we niet zeggen dat we geen gezonde discussies mogen voeren over dergelijke 

controversiële onderwerpen—dat doen wij ook—maar we moeten onze prioriteiten kennen. We moeten 

wat het belangrijkste is op de eerste plaats laten staan. Jesjoea en de apostelen spraken over en benadrukten 

de belangrijker zaken en we moeten hun voorbeeld daarin volgen. 

 

Misschien heb je vragen bij een aantal studies die 119 Ministries in de loop der jaren heeft geproduceerd. 

Hebben we zelf geen studies uitgegeven over speculatieve onderwerpen die niet heel relevant zijn voor 

ons leven als gelovigen? Zijn we dan nu ook niet hypocriet? 

 

Je moet zelf beoordelen of de studies die wij hebben uitgegeven waardevol zijn voor jou en voor het 

lichaam van Messias. En we moedigen je alleen maar aan om andere bedieningen te onderzoeken op grond 

van de criteria die wij hier hebben voorgelegd. We nodigen je uit om ook ons te onderzoeken. 

 

De primaire focus bij 119 Ministries ligt op het verhogen van Jesjoea en het onderwijzen van de Torah. 

Dat is onze bestaansreden, al zijn we niet perfect. 

 

En hoewel het klopt dat wij in de loop der jaren een aantal studies hebben gedaan over speculatieve 

onderwerpen, hopen we dat je steeds is opgevallen dat we onderscheid maken. We hebben steeds 

aangegeven dat het speculatief is. We proberen niet om jou iets op te dringen. We proberen niet om onze 

studies sensationeel te maken om je emotioneel te manipuleren zodat je niet meer kritisch bent. Onze 

intentie is dat je ons niet gewoon gelooft, maar zelf kritisch nadenkt en onderzoekt wat wij zeggen, met 

name de controversiële onderwerpen. 

 

Bovendien zijn wij niet gericht op controversieel zijn omdat we controversieel willen zijn. Ons doel is 

niet om clicks en views te krijgen en populair te zijn. Wij willen geen verontwaardiging en dramatiek, 

daar hebben we onze buik vol van. We weten zeker dat veel mensen er hun buik vol van hebben. We 

behandelen controversiële onderwerpen om een gebalanceerd perspectief te bieden en daarom hopelijk de 

controverse op te lossen, niet om eraan toe te voegen. 

 

Dus wat kunnen we allemaal doen om de Vader te verheerlijken in plaats van zoveel energie te investeren 

in het uitzoeken en verspreiden van theologisch junkfood? 

 

Paulus zette deze ‘andere leer’ tegenover de leer die we hebben gekregen van Jesjoea en de apostelen. 

Dus we moeten kijken naar het voorbeeld van Jesjoea en de apostelen. Waar richtten zij zich op? Wat 

onderwezen zij? 

  



Het is interessant dat je nooit ziet dat Jesjoea of de apostelen spreken over de vorm van de aarde. In het 

nieuwtestamentische verhaal voeren ze nooit een discussie over de kalender of wanneer de feesten moeten 

worden gevierd. Niet een keer. En we weten dat er kalenderverschillen en andere zienswijzen waren in de 

eerste eeuw. 

 

Jesjoea en de apostelen waren gericht op het Evangelie. Ze waren bezig met het wandelen in de Torah 

vanuit een basis van liefde voor God en liefde voor de naaste. Dat zijn de dingen die er echt toe doen. Dat 

zijn de dingen die echt een verschil maken in deze wereld voor Gods Koninkrijk. 

 

We willen heel duidelijk zijn dat we dit alleen maar aandragen uit liefde en bezorgdheid voor het lichaam 

van de Messias. We willen echt dat Gods Koninkrijk zichtbaar wordt op aarde door middel van Zijn volk. 

We zien een obsessie voor theologisch junkfood als hindernis voor het werk van God. 

 

We betreuren het ook dat getalenteerde leraren zoveel tijd verspillen aan het verspreiden van theologisch 

junkfood. Niet alleen geloven wij dat ze uiteindelijk het lichaam van Messias schaden, maar ook dat ze 

hun roeping als leraren geen recht doen. Het lichaam van Messias heeft geen verkopers van junkfood 

nodig. Er is geen show nodig. Wat we wel nodig hebben zijn meer goede, trouwe, nederige leraren van 

het Woord die gelovigen toerusten met de middelen om de Heer te verheerlijken en te wandelen in de 

Torah. 

 

Laten we terugkeren naar het werk van het Koninkrijk. Laten we mensen tot geloof brengen en hen niet 

afschrikken. Laten we anderen aanmoedigen in hun wandel, niet ontmoedigen en frustreren. Laten we ons 

met anderen verbinden en samen groeien, geen onenigheid en twist veroorzaken. Laten we de weg 

bereiden voor de komst van onze Messias. 

 

 

We hopen dat je van dit onderwijs hebt genoten. En vergeet niet om alles te onderzoeken. 

 

Sjalom, dat Jahweh u mag zegenen in uw wandel in het volledige Woord van God. 

 

Voor meer informatie of andere studies, verwijzen wij je naar onze website www.testeverything.net 

 

EMAIL: Info@119ministries.com (USA); info@119ministries.nl 

FACEBOOK: www.facebook.com/119Ministries; www.facebook.com/119ministriesnederland 

WEBSITE: www.TestEverything.net & www.119ministries.nl 

TWITTER: www.twitter.com/119Ministries# (USA) 
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